

**Sabda**  
**Assalamu'alaikum Warahmatullaahi Wabarakaatuh**

**Bismillahir Rahmanir Rahim**

**Alhamdulillah Rabbil'alameen, Wassalaatu Wassalaamu'ala Asyrafil Mursaleen,  
Sayyidinaa Muhammadin, Wa'ala Aalihee Wasahbihee Ajma'een, Waba'du.**

SYUKUR ke hadrat Allah Subhanahu Wata'ala kerana dengan izin dan rahmat-Nya jua, kita dapat hadir di Upacara Sovereign's Parade Pengambilan Kesepuluh, Sekolah Pegawai Kadet, Angkatan Bersenjata Diraja Brunei (ABDB) pada pagi ini.

Saya amat berbangga menyaksikan perbarisan tamat latihan yang sangat baik dengan persembahan tersusun rapi. Ianya jelas mempamerkan disiplin tinggi serta semangat keperwiraan.

Syabas kepada semua yang terlibat termasuk Pegawai Pegawai Kadet dari pengambilan kesebelas yang baru memulakan latihan mereka.

Upacara Sovereign's Parade adalah merupakan satu tradisi bagi menandakan tamat latihan ketenteraan Pegawai-Pegawai Kadet. Ianya juga dihasratkan untuk meraikan pencapaian mereka sebagai pegawai tentera yang bertauliah.

Latihan yang ditempuhi selama 42 minggu tersebut sememangnya amat mencabar dan menguji ketahanan serta keupayaan mental dan fizikal.

Justeru, saya sangat gembira melihat seramai 23 orang Pegawai Kadet Pengambilan Kesepuluh yang berdiri segak dan kemas pada perbarisan pagi ini telah berjaya melaluinya dengan membuktikan potensi masing-masing.

Mereka telah berjaya menunjukkan keupayaan, kecekalan dan kesungguhan dalam menempuhi berbagai cabaran dan dugaan yang ada kalanya melangkaui batas kemampuan masing-masing.

Namun demikian mereka sentiasa tabah dan tidak mahu mengalah walau dalam apa keadaan sekalipun.

Di sinilah juga pujian dan penghargaan, perlu diberikan terhadap peranan semua ibu bapa dan penjaga setiap Pegawai Kadet. Pengorbanan sokongan dan dorongan mereka adalah sumber inspirasi yang paling berharga ke arah pencapaian kejayaan setiap Pegawai Kadet.

Namun, latihan awal tersebut hanya merupakan satu titik permulaan. Setiap Pegawai Kadet perlu bersedia untuk mengharungi cabaran dan peluang memajukan diri yang lebih luas dalam kerjaya ketenteraan. Ke arah itu, mereka hendaklah sentiasa mempersiapkan diri sepenuhnya kerana tugas mereka seterusnya memerlukan perubahan jati diri dalam kehidupan masing-masing.

Laksanakanlah tugas dan tanggungjawab yang diamanahkan dengan ikhlas dan bersungguh-sungguh.

Buktikanlah kemampuan masing-masing secara profesional dalam setiap tindak-tanduk. Sentiasalah berfikiran positif dan *forward looking*, di samping mengamalkan semangat setia kawan, disiplin yang tinggi dan sentiasa patuh terhadap setiap arahan pihak atasan.

Barisan generasi tentera sebelum ini telah pun melaksanakan tugas dan tanggungjawab mereka dalam memastikan kedaulatan Negara Brunei Darussalam sentiasa terpelihara dan dipertahankan.

Sekarang tiba pula giliran setiap Pegawai Kadet yang akan ditauliahkan selaku generasi pelapis dan penerus yang dipertanggungjawabkan untuk menanai tugas tersebut dengan penuh dedikasi, iltizam serta komitmen yang tinggi.

Dalam kesempatan ini, saya ingin mengingatkan akan pentingnya bagi setiap pegawai tentera yang baru berkhidmat dan pihak ABDB secara keseluruhannya untuk terlebih dahulu melaksanakan dua langkah utama berikut.

Pertama, setiap pegawai tentera yang baru perlu memahami persekitaran operasi atau *operating environment* ABDB untuk memastikan tahap dan ekspektasi kecekapan bagi menggalas tugas dan tanggungjawab masing-masing seterusnya.

Keperluan ini adalah pada mengambil kira bahawa cabaran keselamatan masa kini yang semakin meluas, kompleks dan mencabar, serta sentiasa berubah dan sukar dijangkakan.

Kedua, bagi menghadapi cabaran tersebut, ABDB perlu sentiasa berada di hadapan dengan memperluas serta meningkatkan keupayaannya dari pelbagai sudut, khususnya penekanan terhadap penguasaan teknologi baru dalam kelengkapan dan persenjataan.

Namun demikian, keupayaan dan kemantapan ABDB adalah tertakluk kepada gandingan kecanggihan perkakasan ketenteraannya yang perlu diadun dengan kecekapan, kepakaran dan disiplin setiap anggotanya.

Inilah antara elemen-elemen teras yang perlu digarap oleh setiap lepasan Sekolah Pegawai Kadet ke arah membentuk pegawai-pegawai tentera yang berwibawa dan berhemah tinggi.

Bagaimanapun, dalam apa keadaan pun, pihak ABDB tidak boleh sesekali terlepas pandang akan pentingnya menerapkan konsep negara, iaitu Melayu Islam Beraja, sebagai teras bagi mengekalkan kemantapan barisan kepimpinan serta peneraju ABDB.

Menyentuh mengenai isu kepimpinan, saya percaya setiap pegawai tentera baru akan bakal mengetuai anggota-anggota peringkat rendah dalam pelaksanaan tugas masing-masing.

Selaku pemimpin, setiap Pegawai Kadet yang ditauliahkan perlulah mempamerkan contoh terbaik selaras dengan reputasi tinggi institusi pertahanan.

Selain itu, mereka perlu berperanan memberikan inspirasi dan kefahaman kepada setiap anggota di bawah masing masing tentang pentingnya sumbangan khidmat bakti masing masing dalam mendukung matlamat utama memelihara serta mempertahankan kedaulatan tanah air yang sama-sama kita cintai ini.

Dalam hubungan ini, saya sukacita mengambil maklum bahawa buat kali pertamanya, setiap Pegawai Kadet Pengambilan Kesepuluh akan juga dianugerahkan dengan Diploma

Kebangsaan dalam bidang Military Leadership and Management daripada Majlis Pengiktirafan Kebangsaan Negara Brunei Darussalam.

Ianya merupakan satu pengiktirafan yang bermakna kepada Sekolah Pegawai Kadet dan juga kepada ABDB.

Maka, saya berharap agar pihak yang berwajib akan terus memantau perkembangan anugerah ini, di samping membuat pengemaskinian yang perlu dari masa ke semasa.

Saya juga yakin dengan adanya strategi penilaian kursus atau Course Assessment Strategy, program latihan di Sekolah Pegawai Kadet akan sentiasa relevan dan lebih *sensitive* kepada menepati keperluan masa hadapan ABDB.

Pada hemat saya, penilaian tersebut juga harus memiliki wawasan dan mampu melihat jauh ke hadapan bagi mengimbangi keperluan negara di masa mendatang sesuai dengan kemampuan Pegawai-Pegawai Kadet yang kini majoritinya terdiri dari graduan Universiti dan Institusi Pengajian Tinggi.

Setiap program latihan yang disediakan oleh Sekolah Pegawai Kadet perlulah dibentuk secara teliti dan telus.

Matlamatnya ialah bagi membekalkan pengetahuan dan kemahiran yang terkini untuk membentuk anggota tentera dan pemimpin yang berkaliber dan berdaya saing.

Natijahnya, kewibawaan dan profesionalisme pegawai-pegawai tentera akan sentiasa tercabar dari pelbagai aspek.

Di sinilah juga perlunya setiap anggota untuk sentiasa menimba ilmu pengetahuan yang berterusan serta perolehan pengalaman yang bernilai.

Ini akan setentunya mempertingkatkan keupayaan masing masing dalam membuat penilaian serta keputusan terhadap sebarang masalah dan ancaman yang bakal dihadapi.

Ke arah itu, *adaptability*, dan rasa kebertanggungjawaban harus ada pada diri setiap pegawai sebagai asas untuk menyesuaikan diri dalam keadaan tertentu. Ini Kerana ABDB bukan lagi hanya sekadar menjadi pemerhati bahkan juga telah membuktikan keupayaan selaku pemimpin dan peneraju yang diyakini.

Di kesempatan ini, saya ingin mengucapkan setinggi penghargaan dan tahniah kepada seluruh warga Akademi Pertahanan ABDB, khususnya Komandan Akademi Pertahanan, Pegawai Pemerintah sekolah Pegawai Kadet, 'Colour Sergeants' dan pegawai-pegawai serta semua jurulatih. Mereka telah bertungkus lumus melatih dan mendidik Pegawai-Pegawai Kadet sehingga sampai ke peringkat ini.

Akhirnya, dengan mendahulukan kalimah '*Bismillahir Rahmanir Rahim*', selawat serta salam ke atas Junjungan Besar Nabi Muhammad Sallallahu Alaihi Wasallam, saya sukacita mengurniakan tauliah sebagai Pegawai Tentera ABDB kepada 23 orang Pegawai Kadet Pengambilan Kesepuluh.

Sekian.

Wabillahit Taufeq Walhidayah Wassalamu'alaikum Warahmatullahi Wabarakatuh.